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Împreună vom fi mai puternici                         
 

 
REVISTA PRESEI 

 
• Grevă la Judecătoria Sector 3 București. Magistrații refuză să intre în sălile de judecată 
 
Magstrații de la Judecătoria Sector 3 București protestează, marți, pentru două ore, nemulțumiți de salariile 
foarte mici. Astfel, magistrații nu vor intra în sălile de judecată între orele 10 - 12, în semn de protest faţă de legea 
salarizării.  

”Hotărârea a fost luată cu unanimitate de voturi, ca urmare a nemulţumirii membrilor Adunării Generale privind 
indemnizaţia şi coeficienţii de salarizare alocaţi judecătorilor de la judecătorii în forma propusă şi asumată de 
Consiliul Superior al Magistraturii, ca urmare a inechităţii prevăzute în proiectul de lege privind salarizarea, în 
raport cu volumul de muncă al instanţei", se arată într-un comunicat al Judecătoriei Sectorului 3.  

Mai mult, magistrații au anunțat că vor suspenda activitatea timp de două ore, în fiecare zi, până în momentul în 
care solicitările lor vor fi luate în calcul. 

În ultimele zile au avut loc mai multe proteste ale angajaţilor din sistemul Justiţiei, în special ale grefierilor şi 
specialiştilor IT, aceştia fiind nemulţumiţi de prevederile Legii-cadru privind salarizarea personalului plătit din 
fonduri publice.  

(Sursa: Antena 3) 
 
 
• Legea salarizării unitare, ajunsă la finalul dezbaterilor. Marți este data limită pentru adoptarea în Parlament 
 
Legea salarizării unitare a ajuns la finalul dezbaterilor, în Camera Deputaților. Comisia de muncă va finaliza marţi 
raportul pe proiectul de lege, iar votul final ar urma să fie dat miercuri, în ședința de plen. Proiectul are termen 
data de 6 iunie pentru adoptarea în Parlament. 

Potrivit Libertatea.ro, deputații din comisia de muncă au dezbătut săptămâna trecută cea mai mare parte din 
proiectul legislativ. Au fost adoptate mai multe amendamente la proiect. Astfel, au fost majorate cu jumătate de 
coeficient indemnizaţiile viceprimarilor Capitalei şi ale preşedinţilor şi vicepreşedinţilor de consilii judeţene și s-a 
decis acordarea unui spor de 15% din salariul de bază pentru complexitatea muncii funcţionarilor publici din 
Ministerul de Finanţe, Ministerul Mediului, Ministerul Muncii, Ministerul Justiţiei, precum şi pentru funcționarii 
din Parlament. 

Comisia a mai stabilit salarii majorate cu sume cuprinse între 100 şi 800 de lei începând cu anul 2022, pentru 
personalul de specialitate al muzeelor. 
(Sursa: libertatea.ro) 
 
• Cât va pierde statul cu impozitul pe gospodării? Astronomic, dacă luăm în calcul doar prezentele restanţe ale 
persoanelor fizice către buget 
 
Controversatul act normativ privind impozitul pe gospodării – vehement combătut de mediul de afaceri şi de 
societatea civilă – ar putea aduce pierderi uriaşe bugetului de stat. Şi asta doar dacă ne raportăm la datoriile la 
stat de peste 2,3 miliarde lei pe care le au în prezent circa 10.000 de persoane fizice şi la faptul că în noul sistem 
de impozitare nu va mai exista reţinere la sursă. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Concret, la data de 31 martie 2017, 10.382 de contribuabili persoane fizice înregistrau obligaţii fiscale restante 
neachitate în cuantum de 2,331 miliarde lei, potrivit datelor obţinute de la ANAF de „Adevărul”.  
Din această sumă, 2,125 miliarde lei reprezintă restanţe către bugetul de stat, 45,18 milioane lei restanţe la 
bugetul asigurărilor sociale de stat, 1,05 milioane lei restanţe la bugetul fondului asigurărilor pentru şomaj şi 
aproape 160 milioane lei restanţe la bugetul asigurărilor pentru sănătate.  
Datele făcute publice de ANAF vizează obligaţiile fiscale restante pentru fiecare tip de contribuabil care a depăşit 
plafonul stabilit. Acesta este de 500.000 de lei, în cazul marilor contribuabili, 250.000 de lei pentru contribuabilii 
mijlocii, 100.000 de lei pentru celelalte categorii de debitori (inclusiv în cazul persoanelor fizice care înregistrează 
obligaţii fiscale restante şi din desfăşurarea de activităţi economice în mod independent sau exercită profesii 
liberale) şi de 15.000 de lei în cazul persoanelor fizice. Datoriile celor care nu depăşesc aceste plafoane nu sunt 
publicate.  
Aceste restanţe sunt înregistrate însă în condiţiile în care, în prezent, contribuţiile sunt calculate şi reţinute de 
angajator, doar PFA-urilor şi Întreprinderilor Individuale sau Familiale revenindu-le sarcina de a le plăti singure în 
funcţie de veniturile obţinute.  
Ce se va întâmpla însă în cazul în care toţi angajaţii vor fi obligaţi să-şi plătească singuri, o dată pe an, dările către 
stat? În mod sigur, restanţele vor fi mult mai mari de atât având în vedere că în România există aproximativ 6 
milioane de persoane fizice care vor trebui să se conformeze noilor prevederi.  
Impozitul pe venit va fi plătit direct de salariaţi   
În noul model de impozitare propus de autorităţi, impozitul pe venit ar urma să fie redus de la 16% (cota actuală) 
la 10% şi să fie transformat în impozit pe veniturile globale. Prin urmare, statul va impozita anual cu 10% toate 
veniturile obţinute de cetăţeni, indiferent că este vorba doar de salarii sau de salarii şi alte sume suplimentare.  
Dacă cineva obţine doar venituri din salarii, atunci cota de 10% se va aplica doar acestora, însă la sfârşitul anului 
ar trebui să dea o declaraţie fiscală în legătură cu toate veniturile realizate şi prin care va putea arăta şi ce 
cheltuieli a făcut şi ar putea fi deductibile.  
Totodată, impozitul pe venit ar urma să nu mai fie reţinut direct de angajator, acesta urmând să fie achitat 
statului, o dată pe an, direct de către salariaţi. Astfel, angajatorii nu vor mai fi cei care reţin şi achită impozitul pe 
venit pentru salariaţii pe care-i au, ci obligaţia va cădea în sarcina celor din urmă. Asta înseamnă că, în loc să fie 
plătit lunar statului, impozitul va fi achitat o singură dată pentru tot anul anterior.  
Pe lângă salariaţi, scutirea de reţinerea la sursă a impozitului pe venit ar urma să se aplice şi în cazul veniturilor 
din activităţi independente, veniturilor din investiţii sau veniturilor din jocuri de noroc.  
PFA şi contribuţiile sociale  
Revenind la datoriile de peste 2,3 miliarde lei ale persoanelor fizice, categorie în care sunt incluse şi PFA,  acestea 
cuprind şi contribuţiile sociale de 5,5% pentru CASS şi 10,5% sau 26,3%, conform opţiunii, pentru CAS. În prezent, 
acestea se raportează la un nou salariu mediu brut, al cărui cuantum a fost stabilit prin intermediul unui act 
normativ intrat recent în vigoare.  
Potrivit Codului fiscal, veniturile din activităţi independente cuprind veniturile din activităţi de producţie, comerţ, 
prestări de servicii, veniturile din profesii liberale şi veniturile din drepturi de proprietate intelectuală, realizate în 
mod individual şi/sau într-o formă de asociere, inclusiv din activităţi adiacente.   
În practică, cele mai des întâlnite forme de organizare care desfăşoară activităţi independente sunt cele 
organizate ca PFA, întreprinderi individuale/întreprinderi familiale, dar, pe lângă acestea, în categoria veniturilor 
din activităţi independente se încadrează şi veniturile obţinute de: persoanele care desfăşoară profesii liberale, 
autorizate să funcţioneze de organismul care reglementează respectiva profesie; persoanele care realizează 
venituri din drepturi de proprietate intelectuală, cum sunt cele ce valorifică drepturi de autor.  
Astfel, antreprenorii care îşi desfăşoară activitatea ca PFA sunt obligaţi să achite, în primul rând, impozit de 16% 
pentru veniturile pe care le realizează, dar şi anumite contribuţii.  
Dintre acestea, unele sunt obligatorii, aşa cum se întâmplă cu CAS şi CASS, în timp ce alte sunt strict opţionale, 
cazul contribuţiei la bugetul asigurărilor pentru şomaj, contribuţiei pentru asigurarea în caz de accidente de 
muncă şi boli profesionale sau a celei pentru concedii şi indemnizaţii.  
Ce e de făcut?  

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Ce se va întâmpla când toţi angajaţii vor trebui să-şi plătească singuri contribuţiile nu se ştie încă, pentru că nu 
există un studiu de impact. Nu se ştie, cu certitudine nici de câţi angajaţi va avea nevoie Fiscul şi nici cu cât vor fi 
plătiţi, vehiculându-se doar că ar fi necesari vreo 32.000 consilieri fiscali.  
Câţi dintre cei aproximativ 6 milioane de angajaţi se vor conforma noilor prevederi? Nici asta nu se poate anticipa.  
Este foarte posibil însă să se găsească câteva sute de băieţi deştepţi care să speculeze momentul… 
 
(Sursa: Adevarul) 
 
• Întâlnire CRUCIALĂ la Palatul Victoria. Conflictul Raed Arafat - Florian Bodog, tranșat de premier 

Premierul Sorin Grindeanu va avea o întâlnire, marţi, cu miniştrii Sănătăţii şi de Interne, Florian Bodog şi Carmen 
Dan, dar şi cu Raed Arafat, pentru a discuta despre achiziţia de ambulanţe, după ce, iniţial, a fost amânată pentru 
că avionul cu care s-a întors în ţară Arafat a avut întârziere. Întâlnirea va avea loc marţi, începând cu ora 10.00, la 
Palatul Victoria, anunță România Tv. 

Iniţial, întâlnirea urma să aibă loc săptămâna trecută, după şedinţa Executivului de miercuri. 

Acea întâlnire se amână. Nu va mai avea loc în cursul zilei de astăzi (miercuri — n.r.). Domnul secretar de stat 
Raed Arafat venea acum direct de la Washington. Din păcate, cursa domniei sale a avut o întârziere considerabilă 
şi va ajunge destul de târziu în această seară. Premierul şi-ar fi dorit să aibă o întâlnire şi cu secretarul de stat 
Raed Arafat şi cu ministrul de Interne, şi cu ministrul Sănătăţii şi, de asemenea, cu şeful ANAF. Având în vedere 
această întârziere, întâlnirea nu mai este posibilă în cursul de astăzi, cel mai probabil se amână pentru săptămâna 
viitoare", a precizat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Alina Petrescu, după şedinţa Executivului. 

Premierul Sorin Grindeanu a declarat săptămâna trecută, marţi, că în prezent nu sunt bani în buget pentru 
achiziţia de ambulanţe, afirmând că aşteaptă de la ministrul Sănătăţii şi de la şeful IGSU, Florian Bodog şi Raed 
Arafat, soluţii pentru finanţarea acestora. 

"Am avut întâlniri în perioada trecută şi cu doamna ministru, şi cu domnul ministru Bodog, şi cu domnul Arafat. Pe 
mine şi pe noi ar trebui să ne intereseze în primul rând, nu cine şi ce organizează, cel puţin, pe mine ca ministru 
nu neapărat ... cât să existe aceste ambulanţe cât mai rapid şi oamenii să beneficieze de ele... Acum eu ştiţi că am 
evitat şi eu şi i-am rugat şi pe colegii mei din guvern să nu vorbim foarte mult despre moşteniri grele. Dar, în acest 
moment, n-avem cum să nu spunem lucruri care vin din trecut, lucruri pe care trebuie să le rezolvăm. De 
exemplu, eu mă aştept la soluţii din partea celor cu care mă voi întâlni mâine în primul rând legate de finanţare, 
pentru că în momentul ăsta, pe buget, nu există finanţare pentru achiziţia acestor ambulanţe. Deci, punem într-un 
fel carul înaintea boilor. E importantă şi etapa asta, cea legată de acest acord cadru, dar pe noi în primul rând ne 
interesează unde se poate derula mai repede, în condiţii transparente... şi de asemenea cum găsim sursa 
bugetară pentru achiziţia acestor ambulanţe", a declarat atunci Sorin Grindeanu. 

El a precizat că din punctul său de vedere înnoirea parcului auto este o prioritate, "dar nu nerespectând toate 
procedurile legale". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Tudorel Toader, precizări de ULTIMĂ ORĂ: 'Are prevăzut drept termen de finalizare luna iunie' 

Ministrul Justiției Tudorel Toader face două precizări marți dimineață, după ce Consiliul Superior al Magistraturii a 
transmis luni lista magistraţilor care lucrează în minister, procurori şi judecători, în cazul cărora ministrul Tudorel 
Toader a cerut Consiliului încetarea detaşării. „Magistrații trebuie să facă magistratură”, scrie Tudorel Toader pe 
Facebook, care adaugă că „proiectul de lege pentru modificarea legilor justiției, înscris în programul de guvernare, 
are prevăzut drept termen de finalizare luna iunie 2017”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

• Zi de FOC la CCR: DECIZIE privind alegerea primarilor într-un tur 

Curtea Constituţională a României (CCR) discută marţi excepţia de neconstituţionalitate invocată de Clotilde 
Armand, care a candidat pentru Primăria Sectorului 1, privind alegerea primarilor într-un singur tur, 
scrie Agerpres.  

Clotilde Armand, care s-a clasat pe locul doi în alegeri, depusese o contestaţie la Biroul Electoral al Sectorului 1, 
invocând faptul că un primar ales de 10% din electorat nu poate fi reprezentativ.  
 
Judecătoria Sectorului 1 a dispus, pe 15 iunie 2016, trimiterea către Curtea Constituţională a excepţiei de 
neconstituţionalitate invocată de Clotilde Armand, care a candidat din partea USB (actualul USR - n.r.) pentru 
Primăria Sectorului 1. 

"Am fost citată, de Judecătoria Sectorului 1, astăzi (14 iunie 2016 - n.r.) la ora 16.00. S-a judecat problema cu 
excepţia de neconstituţionalitate invocată de mine în contestaţia depusă la Biroul Electoral de Sector şi sunt 
foarte fericită să vă anunţ că judecătorul a dispus trimiterea către Curtea Constituţională a excepţiei invocate de 
noi. Adică, ne vom regăsi în faţa CCR pentru a explica faptul că legea, aşa cum este, nu permite o 
reprezentativitate bună în alegeri", preciza Armand, într-un mesaj video postat pe Facebook.  
 
Ea atrăgea atenţia că este pentru a doua oară când această problemă se găseşte în faţa CCR. Prima dată, când 
argumentaţia a fost susţinută de jurnalistul Liviu Avram, cererea a fost respinsă deoarece el nu avea calitatea de 
candidat clasat pe locul doi. Pe de altă parte, reprezentanta USB a atenţionat că în cazul în care CCR îi va da 
dreptate, efectele deciziei vor acţiona doar pentru viitor. 

"Această excepţie nu este retroactivă, va fi pentru viitor, dar cum am spus deja, noi nu ne aflăm într-un timp 
politic. Ceea ce facem este pentru viitor. Noi vrem ca alegerile să fie reprezentative. Nu vrem ca anumite partide 
să folosească aceste alegeri odată aşa, odată aşa... numai cum le convine. Vreau să faceţi comparaţie cu ce a decis 
acum Senatul, care a adoptat tacit, adică fără dezbatere, o schimbare a legii alegerilor locale. Vă amintiţi că a fost 
o dezbatere imensă înainte de alegeri, dar după alegeri nu le mai pasă deloc", spunea Clotilde Armand.  
 
USB a cerut la acea dată renumărarea buletinelor de vot din 18 secţii din sectorul 1, apreciind că în acestea ''s-a 
înregistrat o corelaţie negativă puternic semnificativă'' între procentajul voturilor nule şi cele pentru candidata 
USB la Primărie, Clotilde Armand. Cererea a fost respinsă, pe 7 iunie 2016, de Biroul Electoral de Circumscripţie, 
care a motivat că USB i-au fost asigurate toate condiţiile legale de reprezentare în cadrul procesului electoral şi că, 
lipsa de diligenţă a delegaţilor, USB nu poate fi imputată Biroului Circumscripţiei Electorale Numărul 1 - Sectorul 
1. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Modificare majoră în Codul Rutier. Cine ar putea să dea amenzi 
 
Politistii locali ar putea sa-i opreasca in trafic pe soferi, sa le retina permisul si sa-i amendeze, la fel ca agentii de la 
Brigada Rutiera. Mai multi parlamentari au depus un proiect de lege ca sa modifice Codul Rutier. 

Alesii au venit cu aceasta idee, dupa ce au observat ca unele amenzi date de politistii locali nu sunt recunoscute in 
instanta. Dar Avocatul Poporului a contestat aceasta propunere la Inalta Curte de Casatie si Justitie, 
potrivit stirileprotv.ro. 

(Sursa: Antena 3) 
 
 
• Modificări legislative. Cum se vor schimba ajutoarele pentru încălzire, din 2018 

Ajutoarele pentru încălzire vor fi înlocuite, începând cu aprilie 2018, de așa-numitul supliment de înlocuire, o 
componentă a venitului minim de incluziune. Prin noua lege, pragul de venit maxim pentru a primi ajutorul 
scade, iar valoarea subvențiilor va crește pentru unii. 

Legea 196/2016, care va intra în vigoare de anul viitor, începând cu luna aprilie, aduce câteva modificări la 
sistemul de acordare a ajutoarelor pentru încălzire. Una dintre principalele schimbări ține de venitul mediu lunar 
maxim care permite calificarea pentru a primi aceste subvenții. Potrivit actualului sistem, prevăzut de OUG 
70/2011 și normele de aplicare, venitul maxim pe care trebuie să îl aibă beneficiarul este de 786 lei/lună/membru 
de familie sau 1.082 lei/lună/persoană singură. Potrivit noii legislații, venitul maxim trebuie să fie de 600 
lei/lună/membru de familie și câte 300 de lei/lună/fiecare membru de familie în plus, adult sau copil. Pentru 
persoanele singure, pragul maxim scade la 800 de lei/lună. 

De asemenea, dacă de la calculul venitului lunar sunt excluse acum ajutoarele sociale (conform Legii nr. 
416/2001), bursele de studiu, bursele sociale, sprijinul acordat prin programul „Bani de liceu“, de anul viitor lista 
se lărgește. Astfel, vor fi excluse de la calculul venitului mediu lunar maxim care permite calificarea sumele 
primite ca prestații sociale, alocațiile pentru copii, ajutoarele de stat pentru activități agricole, bursele destinate 
susținerii educației copiilor, sumele primite ca zilier sau cele primite în urma participării la programe de formare 
profesională. De asemenea, vor fi excluse sumele obținute din contracte de muncă sau echivalent, până la 
maximum 400 de lei/membru de familie, arată o analiză comparativă pe cele două sisteme de ajutoare, cuprinsă 
într-un studiu realizat recent de Centrul pentru Studiul Democrației (CSD). 

Dacă în actualul sistem de ajutorare există o listă de bunuri care duc la excluderea de la primirea beneficiului, 
precum tractoare, combine sau depozite bancare de peste 3.000 lei, pentru Legea 196 nu au fost elaborate încă 
normele de aplicare. 

Ajutoare mai mari pentru lemne 

În prezent, cuantumul ajutorului acordat unei familii sau persoane singure este de maximum 240 lei/lună pentru 
energie electrică, de cel mult 262 lei/lună pentru gaz natural și de până la 54 lei/lună pentru combustibilii solizi. 
De anul viitor, la electricitate ajutorul rămâne la fel, pentru încălzirea cu gaze naturale va scădea la 260 lei/lună, în 
timp ce pentru încălzirea cu combustibili solizi ajutorul va ajunge la maximum 80 de lei/lună. În plus, va fi stabilită 
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o valoare de referință pentru încălzire în sistem centralizat în funcție de valoarea gigacaloriei, determinată la nivel 
de primărie, și consumul mediu calculat în funcție de tipul de locuință. Datele INS arată că 60% din cuantumul 
ajutoarelor acoperă încălzirea cu combustibili solizi, în special cu lemne, în timp ce sprijinul pentru încălzirea cu 
electricitate are o pondere de doar 2% din total. 

Tarife sociale la electricitate 

Studiul realizat de CSD mai arată, pe baza datelor ANRE, că aproximativ 12% din clienții casnici beneficiază de 
tariful social la electricitate, invocând venituri pe membru de familie sub salariul minim pe economie. 

Totuși, pe baza datelor culese din trei zone de distribuție, reiese că 42% din gospodăriile care solicită tariful social 
nu își dimensionează corect consumul și depășesc pragul de consum prevăzut de lege, aplicându-li-se automat 
tarife peste nivelul social, care sunt penalizatoare. Așadar, ce iau cu o mână dau cu alta.     

Plan național de acțiune obligatoriu împotriva sărăciei energetice 

Conform instrumentelor folosite de statul român pentru măsurarea sărăciei energetice, luând în calcul strict 
venitul gospodăriei și ajutoarele pentru încălzire, 4,6% din populația României era afectată de fenomen, în 2015. 
Însă, în realitate, numărul celor care au dificultăți în a-și plăti facturile de încălzire se ridică la 42% din populație, 
ceea ce plasează România în fruntea statelor membre, după Bulgaria, în privința sărăciei energetice. 

Deși o lege aprobată în 2012 obligă Ministerul Energiei și pe cel al Muncii să elaboreze un plan național de acțiune 
în cazuri de sărăcie energetică, nici până acum acesta nu a fost realizat. La nivelul Parlamentului European, se ia în 
calcul posibilitatea de a obliga statele membre care au probleme mari de sărăcie energetică să abordeze serios 
problema. 

Pe de altă parte, tema sărăciei energetice nu și-a găsit nici acum o rezolvare comună la nivel european. 

„Am o lună la dispoziție să creionez o definiție a sărăciei energetice. Cred că avem nevoie de o politică comună“, a 
declarat europarlamentarul luxemburghez Claude Turmes, în cadrul evenimentului „Romanian Energy Day“, 
organizat săptămâna trecută la Bruxelles de Centrul Român al Energiei. Potrivit lui Turmes, o soluție este de a 
obliga statele membre care sunt cu un grad ridicat de sărăcie să implementeze un plan național, care să abordeze 
mai ales problema eficienței energetice a clădirilor. 

Aceasta ar putea fi rezolvată și cu ajutorul fondurilor structurale. „Sărăcia energetică este un simbol al eșecului 
politicilor energetice, al reglementărilor. Aceasta e realitatea: nu avem reglementări bune. Acest continent nu 
face echipamente eficiente ieftine care să fie folosite de consumatorii casnici, de pildă pompe de căldură 
eficiente. Dacă ceva primește eticheta de eficient, devine mai scump“, a declarat, la rândul său, Aleksandar 
Kovacevic, cercetător senior la The Oxford Institute for Energy Studies. El a amintit și de „sărăcia ascunsă“, a celor 
care închid căldura pentru că nu au bani. 

CIFRA: 70% din gospodăriile cu venituri pe membru de familie de până la 155 lei nu primesc niciun fel de ajutor 
pentru încălzire, ceea ce arată eșecul politicii actuale de sprijin. 

(Sursa: Romania Libera) 
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• Remanierea Guvernului, tot mai aproape. Sorin Grindeanu, certat de oamenii șefului PSD că nu-l ascultă pe 
„antrenorul” Dragnea 

Comitetul Executiv al PSD, care se va reuni la sfârșitul acestei săptămâni, ar putea cere remanierea 
Executivului, după ce va face o evaluare a membrilor Guvernului. 

Totuși, pentru ca remanierea să se producă efectiv, este nevoie ca primul-ministru să se adreseze președintelui 
României. De câteva luni însă, pare că Grindeanu nu vrea să schimbe pe nimeni, ceea ce a provocat nemulțumirea 
PSD. 

Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a declarat, la Antena 3, că relația dintre PSD și tehnocrați era mai bună decât 
cea pe care social-democrații o au cu cabinetul lui Grindeanu. „Privesc şi eu cu atenţie şi puţină îngrijorare faptul 
că domnul preşedinte a explicat că premierul nu se mai consultă la fel de des cu el ca la început, că nu se mai 
întâlnesc la fel de des ca la început. Motivele pentru care sunt în această situaţie nu le cunosc, dar mă îngrjiorează 
faptul că premierul nu mai are timp să se întâlnească cu preşedintele partidului”, a spus Firea. Primarul Capitalei a 
explicat că Dragnea este „persoana cea mai autorizată” să evalueze Executivul și să decidă cine trebuie schimbat, 
întrucât el a elaborat programul de guvernare. 

Nemulțumită că n-a primit „salba de lacuri” 

Gabriela Firea s-a plâns că a cerut Guvernului să-i transfere șoseaua de centură a Capitalei, metrroul și „salba de 
lacuri”, dar a fost refuzată. „Tot ceea ce solicită Primăria Capitalei către Guvern se loveşte ca de un zid. Avem o 
relaţie mai proastă decât pe vremea tehnocraţilor (…) Dacă solicit sprijin guvernamental nu o fac pentru mine. (...) 
Sunt surprinsă că există o reacţie ori înceată, ori de refuz, din partea reprezentanţilor unor ministere, care pur şi 
simplu pun în dificultate Primăria Capitalei", a arătat Firea. 

Câteva ore mai târziu, declarațiile ei au fost întărite de către un alt „comunicator al PSD”, secretarul general 
adjunct Codrin Ștefănescu. „Dezamăgirile doamnei Gabriela Firea trebuie rezolvate. Obligatoriu! Aici nu e cu 
comunicarea. Va trebui să comunice cei de la Guvern. Vom analiza la primul CEx astfel de chestiuni. Totuși, în 
București noi am câștigat alegerile, guvernul e de o culoare, nu există să nu comunice. (...) Gabriela Firea lucrează 
foarte repede, se mișcă foarte repede și probabil sunt oameni din sistemul nostru din Executiv care nu se mișcă la 
aceeași viteză. Acestea sunt chestiuni care se vor rezolva în interior. (...) Gabriela Firea avea dreptate. Trebuie să 
fie ascultată. Știe ce spune. Legat de remaniere, se face după ce se termină analiza”, a declarat Codrin Ștefănescu. 

Amenințări cu demisia în bloc 

Discuțiile despre remaniere au început din aprilie, dar de atunci nu s-a petrecut nimic. „Dacă în perioada 
următoare se va constata că unii miniştri nu reuşesc să ţină ritmul, probabil se va impune o remaniere”, a afirmat, 
în 27 aprilie, Liviu Dragnea. El a precizat la acel moment că o remaniere trebuie să plece de la premier. Replica lui 
Grindeanu, într-un interviu pentru Agerpres, a fost: „Nu ştiu dacă cineva face schimbări în minutul 15, când 
conduci cu 3-0”.  El a insistat și asupra faptului că România are cea mai mare creștere din UE. Acest argument nu 
pare să-l fi convins pe Dragnea, care a susținut că Executivul „funcționează în viteza a 3-a”. Ulterior, tot mai mulți 
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lideri PSD au început presiuni pentru ca șeful Executivului să schimbe o serie de miniștri. Pe lista celor mai 
contestați membri ai Guvernului s-au aflat ministrul Justiției, Tudorel Toader – a cărui demisie a fost cerută 
explicit de către Codrin Ștefănescu - și cel al Finanțelor, Viorel Ștefan. 

La începutul lunii iunie, potrivit unor surse din PSD, s-a discutat chiar varianta demisiei în bloc a unor miniștri PSD 
pentru a forța chiar plecarea premierului Grindeanu. Demisia sa ar implica însă ca PSD să facă o nouă propunere 
care să fie acceptată sau nu de către președintele Klaus Iohannis. După alegerile din 2016, șeful statului a respins-
o pe Sevil Shhaideh, prima propunere de premier venită dinspre coaliția PSD-ALDE, iar Dragnea a acceptat situația 
și a avansat o nouă variantă. 

Remanieri după remanieri 

De la instalarea, în 4 ianuarie, guvernul Grindeanu a schimbat nu mai puțin de patru miniștri. La 2 februarie a 
demisionat ministrul pentru mediul de afaceri, Florin Jianu. El a plecat după ce și-a exprimat dezacordul în 
legătură cu emiterea ordonanței 13/2017. La 9 februarie a demisionat ministrul Justiției, Florin Iordache, 
inițiatorul controversatei ordonanțe. La 23 februarie, a fost demisă Mihaela Toader, ministrul Fondurilor 
Europene, ministrul Economiei, Alexandru Petrescu, a fost mutat la mediul de afaceri, iar Mihai Tudose a preluat 
portofoliul Economiei. 

(Sursa: Romania Libera) 

 
 
• Comparatorul preţurilor la energie. Ce companii oferă electricitate şi gaze mai ieftine pentru populaţie 

Începând cu 1 iunie, consumatorii casnici sau non-casnici au la dispoziţie, pe site-ul Autorităţii Naţionale de 
Reglementare în domeniul Energiei, un instrument de comparare a preţurilor la energie electrică şi gaze 
naturale. 

Instrumentul de comparare este destinat tuturor potențialilor clienți finali care sunt interesați să-și aleagă sau să-
și schimbe furnizorul de energie electrică sau de gaze naturale. Comparatorul de preţuri a fost lansat pentru o 
informare mai bună a consumatorilor şi a încuraja, asfel, concurenţa pe piaţa de energie. 

„În domeniul energiei electrice, instrumentul de comparare a prețurilor pus la dispoziție de ANRE este o aplicație 
interactivă în care furnizorii concurențiali își încarcă datele referitoare la ofertele practicate și care vine în sprijinul 
clienților finali, atât casnici, cât și noncasnici. Aceştia vor putea astfel să facă o comparație între prețurile din 
ofertele furnizorilor concurențiali și tarifele aplicate de furnizorii de ultimă instanță“, arată ANRE, într-un 
comunicat de presă. 

În domeniul gazelor naturale, pe baza datelor introduse de furnizori, instrumentul de comparare a prețurilor va 
oferi informații și va efectua analize comparative ale ofertelor-tip existente pe piață și va returna un clasament al 
ofertelor care corespund opțiunilor exprimate de utilizator. Acesta are posibilitatea introducerii unor date 
suplimentare pentru comparare, respectiv prețul de furnizare din contractul actual și consumul anual, situație în 
care se va efectua o comparație și cu costurile actuale ale clientului final, mai arată ANRE. 
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Curent mai ieftin cu aproape 7% în Capitală 

„România liberă“ a introdus datele pentru un client casnic de electricitate din Bucureşti, cu un consum anual între 
1.000 şi 2.500 kWh, cu tarif nediferenţiat, în reţeaua de joasă tensiune, în zona de distribuţie Muntenia Sud. 
Furnizorul de ultimă instanţă în -această zonă este Enel Energie Muntenia, care oferă un preţ final, cu TVA, de 
0,51646 lei/kWh. Comparativ, consumatorii au la dispoziţie alte 43 de oferte, din care doar cinci sunt mai ieftine 
decât preţul reglementat de vânzare al Enel, stabilit de ANRE. Preţurile mai mici sunt marcate cu verde, iar cele 
mai mari, cu roşu. De asemenea, denumirile firmelor sunt cu link activ pe paginile acestora, unde consumatorii 
pot găsi detalii suplimentare. Cel mai mic preţ final este oferit de compania Tinmar Energy, respectiv de 0,482069 
lei/kWh cu TVA inclusă, deci cu 6,66% mai ieftin. Următoarea clasată este oferta Industrial Energy SA, care vinde 
populaţiei 3,2% mai ieftin. ANRE precizează că valoarea certificatelor verzi, incluse în factură, este estimată. 

În schimb, cele mai scumpe oferte sunt de la companiile Enex SRL, care vinde electricitate la un preţ cu 56,71% 
mai mare decât pe piaţa reglementată, sau Energy Network SRL (plus 43,09%). Dacă alegeţi să treceţi pe piaţa 
liberă şi să rămâneţi la acelaşi furnizor, respectiv Enel, preţul este puţin mai mare decât cel reglementat, respectiv 
de 0,517769 lei/kWh (cu 0,25% mai mult). Marii furnizori care deţin şi reţelele de distribuţie din zonele 
concurente au, de asemenea, preţuri mai mari. De pildă, CEZ Vânzare, care operează tradiţional în zona Olteniei, 
vinde bucureştenilor la un preţ de 0,529907/kWh, deci cu 2,6% mai mare. Nemţii de la E.ON Energie România, 
care deservesc în principal zona Moldovei, oferă un preţ de 0,52122 lei/kWh, cu 0,92% mai mare. 

Oferte mult mai ieftine în Moldova 

Dacă în Bucureşti preţul reglementat e cel mai mic din ţară şi puţini furnizori îşi permit să vândă mai ieftin, nu la 
fel stă situaţia în Moldova, regiune unde consumatorii plătesc cea mai scumpă electricitate din ţară, la preţ 
reglementat. În afară de E.ON, furnizorul tradiţional al zonei, care operează şi reţeaua de distribuţie din zonă, 
consumatorii mai au de ales între alte 41 de companii. Interesant este că aici numărul ofertelor cu preţuri mai 
mici este mult mai mare ca în Capitală. Astfel, faţă de preţul reglementat facturat de E.ON, de 0,603568 lei/kWh, 
cu TVA inclusă, consumatorii casnici pot alege între 28 de oferte cu preţ mai mic. Cea mai ieftină este cea a 
companiei Industrial Energy SA, de 0,548114 lei/kWh, preţ cu 9,19% mai mic decât cel reglementat facturat de 
E.ON. Consumatorii pot consulta ofertele pentru toate judeţele ţării, selectând câmpurile afişate. 

Italienii îi concurează pe francezi la gaze 

Pe partea de gaze naturale, am consultat ofertele disponibile pentru consumatorii casnici de tip B1, cu un consum 
anual de până la 23,25 MWh, racordaţi în sistemul de distribuţie, cu servicii reglementate incluse în preţul de 
furnizare. Am ales din nou pentru analiză Bucureştiul, unde reţeaua de distribuţie este operată de Distrigaz Sud 
Reţele, care face parte din acelaşi grup francez cu furnizorul reglementat ENGIE. Preţul reglementat de ANRE 
pentru clienţii ENGIE de tip B1 este, de la 1 aprilie, de 111,72 lei/MWh, fără TVA şi fără accize, dar cu serviciile de 
transport şi distribuţie incluse. Comparatorul de preţuri nu precizează acest lucru dacă nu selectaţi câmpuri 
opţionale, dar preţul reglementat poate fi găsit în facturi sau pe site-ul companiei. Aşadar, consultând ofertele 
afişate de comparator, reiese că doar două companii oferă preţuri uşor mai mici. Este vorba de Enel Energie, care 
are o ofertă pentru clienţii rezidenţiali de 110,24 lei/MWh, oferta fiind valabilă în perioada 20 aprilie – 30 iunie 
2017. De asemenea, compania Tehnologica Radion vinde gaze naturale pentru sectorul rezidenţial la un preţ de 
111,67 lei, fără TVA şi accize, oferta fiind valabilă între 1 aprilie şi 30 septembrie 2017.    
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Atenţie la clauzele contractuale! 

Dacă vă decideţi să schimbaţi furnizorul reglementat şi să încheiaţi un contract la un preţ mai competitiv pe piaţa 
liberă, fiţi foarte atent la clauzele contractuale. Astfel, trebuie să cereţi preţul final, cu toate tarifele incluse, dar şi 
să vedeţi cât timp este valabil preţul din contract, pentru a fi feriţi de fluctuaţiile pieţei. De pildă, în oferta tip de 
furnizare gaze a firmei Gazmir Iaşi, postată pe site-ul companiei şi consultată de RL, se arată că preţul gazelor 
naturale este valabil doar pentru o perioadă de trei luni de la data semnării contractului, perioadă în care 
societatea va percepe tarif de furnizare zero. După cele trei luni, preţul de furnizare din contract va fi actualizat cu 
preţul gazelor din înmagazinare şi import, la care se va adăuga tariful de furnizare practicat de Gazmir Iaşi SRL, de 
2,5 lei/MWh. De asemenea, este bine să verificaţi istoricul firmelor de la care cereţi sau primiţi oferte, dar şi 
bonitatea financiară a acestora, pentru a fi scutiţi de neplăceri ulterioare, cum ar fi o intrare în insolvenţă sau 
faliment a furnizorului. În acest caz, veţi fi preluat de furnizorii de ultimă instanţă desemnaţi prin lege, care vă vor 
factura tarife mai mari decât cele obişnuite. 

(Sursa: Romania Libera) 
 
 
Zi importantă pentru Sebastian Ghiţă! Fostul deputat va fi audiat prin videoconferinţă în două dintre dosarele 
intentate pe numele său 
Sebastian Ghiță va fi audiat marți prin videoconferinţă din Serbia, în cele două dosare în care DNA a cerut arestare 
preventivă. 

Fostul deputat ar fi reuşit să iasă din ţară fără a avea nevoie de paşaport, ceea ce rezultă că a fost ajutat. Este 
varianta pe care a plasat-o în spaţiul public jurnalistul Dan Andronic. 

Acesta spune ca are informaţii că Ghiţă a părăsit România după o discuţie privată cu Florian Coldea. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Iohannis a primit distincția 'Light Unto the Nations' în cadrul Forumului Global American Jewish Committee 

Președintele Klaus Iohannis a primit, marți, din partea Forumului Global American Jewish Committee (AJC), 
distincția 'Light Unto the Nations', cea mai înaltă distincție a organizației, care se decernează unor șefi de stat sau 
de guvern în semn de recunoaștere pentru impactul internațional important în domeniul păcii, securității, 
democrației, promovării valorilor umane. 
Allan Reich, membru al Consiliului Executiv al AJC, a subliniat, în prezentarea făcută președintelui Iohannis, că 
distincția îi este acordată pentru sprijinul statului de drept.  

"La începutul anului, în timp ce sute de mii de oameni mărșăluiau prin București pentru a protesta față de 
eforturile discutabile ale Guvernului de a împiedica lupta împotriva corupției, președintele României Klaus 
Iohannis a stat de partea corectă a istoriei, sprijinind transparența, statul de drept și libertatea", a precizat Allan 
Reich. 

În alocuțiunea susținută în fața participanților la Forum, șeful statului a anunțat că acceptă distincția pentru 
poporul român ca o recunoaștere a credinței în democrație. 
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''Accept prestigioasa distincție 'Light Unto the Nations' nu pentru mine, ci pentru țara mea și pentru poporul 
român. Credința lor în democrație și în statul de drept este recunoscută prin această distincție și care ne-a adus, 
ca popor, acolo unde suntem astăzi. Ca o țară ce a fost odată prinsă în întunericul dictaturii comuniste, am 
parcurs o cale lungă. Am înfruntat și am trecut peste multe obstacole în procesul construirii unei democrații 
solide, bazată pe stat de drept, economie de piață și societate deschisă'', a declarat președintele Klaus Iohannis, la 
Forumul Global al American Jewish Committee.  

Șeful statului a subliniat faptul că, în unele momente, prin sacrificiile poporului român, țara noastră și-a câștigat 
locul de drept între națiunile ce prețuiesc, protejează și promovează principiile democrației. 

''Această distincție specială mă face să îmi asum un angajament adițional, de a-mi pune toată forța, ca președinte 
al României, în spatele apărării democrației și statului de drept pentru țara mea, pentru regiune și la nivel global'', 
a mai spus Iohannis. 

Acesta a mai vorbit și despre viziunea sa a unei Românii puternice, moderne și stabile, dezvoltată prin proiecte 
semnificative și despre necesitate întemeierii unei mentalități bazate pe normalitate, consens democratic și 
responsabilitate. 

"Trebuie să construim împreună un proiect sustenabil al unei națiuni determinate să își atingă întregul potențial. 
În acest scop, întărirea statului de drept și salvgardarea independenței justiției sunt, pentru mine, priorități de 
top. Lupta împotriva corupției notează un progres bun, dar trebuie să continuăm. Este promisiunea mea 
personală să o sprijin în continuare cu și mai mare intensitate și hotărâre. Nu există nicio altă cale înainte", a 
adăugat el.  

La eveniment au mai fost prezenți soția președintelui, Carmen Iohannis, ambasadorul României în SUA, George 
Maior, directorul Serviciului Român de Informații, Eduard Hellvig, și consilierul prezidențial Bogdan Aurescu. 

Președintele Klaus Iohannis efectuează, în perioada 4 — 9 iunie, o vizită în Statele Unite ale Americii, elementul 
central fiind întrevederea oficială cu liderul de la Casa Albă, Donald Trump. 

Șeful statului român participă, marți, în calitate de invitat de onoare, la Forumul Global al prestigioasei organizații 
American Jewish Committee (AJC), care are peste 110 ani de existență. 

"Light Unto the Nations" a mai fost acordată unor lideri marcanți, cum ar fi cancelarul german Angela Merkel, 
fostul președintele Franței Nicolas Sarkozy, președintele SUA Bill Clinton, precum și altor șefi de stat din Europa și 
America Latină. 

(Sursa: Agerpres) 
• Muntenegru a devenit oficial cel de-al 29-lea stat membru al NATO 
Muntenegru a devenit luni oficial cel de-al 29-lea stat membru al Organizației Tratatului Atlanticului de Nord 
(NATO), transmite AFP. 

Ministrul muntenegrean de externe, Srdjan Darmanovic, a predat instrumentele de aderare a țării sale la NATO în 
cadrul unei ceremonii care a avut loc la Departamentul de Stat al SUA, în prezența premierului Muntenegrului, 
Dusko Markovic. 
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Împreună vom fi mai puternici                         
 
Intrarea în NATO ''este un eveniment istoric'' pentru o țară care a trebuit ''să îndure enorme sacrificii în sec. al 
XIX-lea și în sec. al XX-lea, (...) pentru a fi recunoscută de către lume cu propriul său nume și cu propriile sale 
simboluri'', a declarat Markovic în cadrul ceremoniei. 

La rândul său, secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a subliniat că aderarea Muntenegrului la Alianța 
Nord-Atlantică va favoriza ''stabilitatea în vestul Balcanilor'' și ''pacea și securitatea internațională''. 

AFP notează că integrarea în NATO a fostei republici iugoslave este considerată de către Moscova drept ''o 
provocare''. 

Odată cu aderarea Muntenegrului, NATO controlează acum întregul litoral nordic al Mării Mediterane, de la 
strâmtoarea Gibraltar până la Siria. 

(Sursa: Agerpres) 
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